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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2012. november 13-án 
megtartott rendkívüli képviselő-testületi ülésén.

Ülés helye: Szabó Károly Művelődési Ház és Könyvtár

Jelen vannak: Smiri László polgármester, dr. Bácskay Tamás alpolgármester, Kovács 
László, Mikó Imre, Molnár Sándor, Nosza József, Török Imre képviselők, Pardiné dr. 
Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző, Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezető

Smiri László polgármester köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a testület 
határozatképes. 
Javasolja, hogy a meghívóban szereplő napirendi pontokat fogadják el.
Javaslatára a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az alábbi napirendi pontokat hagyja jóvá:

N A P I R E N D

1. Köznevelési intézmény működtetési kötelezettségvállalására vonatkozó nyilatkozatról 
döntés

Előadó: Smiri László polgármester

2. Bejelentések

Első napirendi pont  :   Köznevelési intézmény működtetési kötelezettségvállalására vonatkozó
nyilatkozatról döntés

Smiri László polgármester elmondja, hogy a napirendet azért kell tárgyalni, mert a települési 
önkormányzatoknak november 15-ig kell dönteniük arról, hogy képesek-e az iskolájuk
működtetését vállalni vagy sem. A 3000 fő alatti településeknél az állam vállalja az 
iskolák működtetését a 3000 fő felettieknek működtetniük kell, de kérheti is az 
államtól az iskolájuk működtetését.

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy arról kell dönteni, hogy 
képes-e az önkormányzat átvállalni az államtól az általános iskolának a működtetési 
kiadásait. Nem kérdés, hogy az állam államosította a jelenleg hatályos szabályok 
alapján az általános iskolai oktatást. Nem arról van szó, hogy átadja-e az 
önkormányzat az államnak az iskolát, hanem arról, hogy az önkormányzat vállalja-e a 
saját bevételei terhére a működtetést nem kötelező feladatként. Az önkormányzatok 
egy része szeretne szabadulni a kiadásaitól és az államnak átadni az iskoláját, abban az
esetben is ha nem kötelező. Táblázatokat kell kitölteni a kormányrendelet alapján, 
amiből megállapíthatják, hogy mely 3000 fő alatti települések tudják vállalni a 
működtetést.

Smiriné Papp Katalin pénzügyi csoportvezető elmondja, hogy az iskola gazdaságvezetőjével
elkészítették a táblázatokat, melyek tartalmazzák intézményenként a bevételeket és 
kiadásokat 2013. évre vonatkozóan. Az iskola, a napközi konyha és az óvoda adatait 
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az iskola készítette el a többi a hivatal. Az idei évi önkormányzati felépítésnek 
megfelelően, az idei év tapasztalatai alapján terveztek, kivéve az önkormányzat 
központi költségvetési támogatását, melyet a T7655 törvényjavaslat 425 számú 
módosító javaslata alapján számolták. Előzetes információk szerint ezeket az adatokat 
támogatta a kormány. Ezek alapján számították ki a várható költségvetési 
támogatásokat, melyet a 28 sor tartalmaz. A 49 sor tartalmazza a bevételek és kiadások
egyenlegét, melynél látható, hogy az intézmények kivétel nélkül hiányt mutatnak.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
megtárgyalta a napirendet és a kiadott táblázat alapján megállapította, hogy az 
önkormányzat nem képes finanszírozni az iskola működtetését 2013. évre 
vonatkozóan és nem javasolják a testületnek a működtetés átvállalását.

Török Imre képviselő, az általános iskola igazgatója elmondja, hogy egyetért a bizottság 
megállapításával a táblázat alapján. Sajnálatosnak tartja, hogy olyan adatokkal kellett 
dolgozniuk, amelyek még nem elfogadottak. Nem biztos, hogy lesz arra garancia, 
hogy ezt a javaslatot, mellyel számoltak így fogják elfogadni. Úgy tudja, hogy az 
államosítással kapcsolatos törvényt november 19-én fogják elfogadni. Neki olyan 
kérdései merülnek fel az intézményekkel kapcsolatosan, hogy hogyan lesz technikai 
személyzetük, mert egy korábbi testületi döntés értelmében megszűnt az iskola 
karbantartó személyzete és a brigád oldotta meg a problémákat. A takarítást jelenleg 
közmunkásokkal oldják meg. Az intézménynek része a tornaterem és az iskola udvara 
is, melyet civil szervezetek is használnak. Nem látja, hogy ez a későbbiekben hogyan 
fog működni, mert ha nem az önkormányzat tartja fent akkor biztosan valamilyen 
megállapodást fognak kötni erre vonatkozóan. Folyamatosan vannak hibák az 
iskolában, ezt a távolból hogyan fogják intézni? A mai napon a tankerület vezetője 
felvette az iskolával a kapcsolatot, a törzsadatokat kell egyeztetniük holnapig. Ilyen 
számadatokkal a község nem bírja el az intézmény működtetését.

Smiri László polgármester elmondja, hogy a település általános iskolája januártól sem marad 
gondozó nélkül, hogy milyen formában történik majd még nem tudni, de valamit 
kitalálnak, mert az iskola ennek nem szenvedheti a kárát. Ő lesz az első, aki ebben 
lépni fog. A fűtésnek és a fenntartásnak működnie kell.

Nosza József képviselő elmondja, hogy az iskola kérdése mindig komoly feladat volt, mindig 
megtalálni azokat az anyagi forrásokat, hogy működni tudjon. Mindig fontos volt 
megoldást találni, hogy nem kelljen megszüntetni. Érdekesnek tartja ezt a helyzetet 
most megélni, de volt már ilyen. Úgy gondolja, hogy ez a döntés a számok alapján, a 
jogszabályok alapján mindenképpen azt bizonyítják, hogy nem tudják fenntartani. 
Döntésüket nagyban megnehezítette az információk hiánya, mert zömében csak 
újságból tájékozódhattak a tervezett jogszabályváltozásokról. Biztos, hogy meg fog 
oldódni minden és működni fog az iskola. Az anyag szerint a döntés nem lehet más, 
mint a Pénzügyi Bizottság javaslata. A 2014-es választás után az akkori testületnek 
lesz lehetősége az iskola működtetését visszavenni. Jelen helyzetben így tudnak 
döntetni. Reméli, hogy hosszútávon lesz Köröstarcsán iskola 1-8 osztályig és a 
színvonal csak jobb lesz.

Mikó Imre képviselő elmondja, hogy itt más döntést nem lehet hozni. Egyértelműen látszik, 
hogy nem dönthetnek másképpen érzelmi alapon. A testület döntését a kormányhivatal
felülírhatja. A számok azt mutatják, hogy nem tudják működtetni az iskolát. Ha a 
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számokból kiveszik az iskolára szánt összeget, akkor sem lesznek jobb helyzetben, 
pedig azt gondolta, hogy lesz tartalékuk. Sajnos több milliós lesz a hiány.

Török Imre képviselő kérdezi a polgármester úrtól, hogy a Belügyminisztériumban az 
átadással kapcsolatos tájékoztatón mi hangzott el?

Smiri László polgármester a kérdésre válaszolva elmondja, hogy új dologról nem volt szó, 
amiről a testület ne tudna. A váltást az iskolába járó gyerekeknek és a szülőknek észre 
sem szabad vennie, az oktatás ugyanúgy folyik tovább. 

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző elmondja, hogy Békés Megyében három 
3000 fő alatti település tudta eddig önállóan fenntartani az iskoláját, abból az egyik 
Köröstarcsa volt. Magát a működtetést ha képes lenne a település felvállalni, ez 
semmilyen plusz jogosítványokat nem jelentene, nem lenne beleszólás az iskola 
dolgaiba. Nem tudja elképzelni, hogy az iskola elszakadjon a településtől. Az igazgató 
úr felvetését jogosnak tartja. A gyereklétszám azt mutatja, hogy ugyanúgy fog 
működni az oktatás, ahogy eddig is. Ő nem gondolta, hogy az önkormányzat pénzügyi 
helyzete jobb lesz az iskola nélkül, nehéz év lesz a következő. Mivel a településnek 
nincsen az önkormányzat által felvett hiteles, így itt a hitel átvállalás nem történhet. Az
önkormányzatnak a Víziközmű Társulat által felvett hitelállománya van, de ennek 
átvállalására vonatkozóan nincsenek információk.

Török Imre képviselő, az általános iskola igazgatója elmondja, hogy ő nem beszélt arról, 
hogy az iskolát ki akarják szakítani a település életéből. A tankerület igazgatója azt 
mondta, hogy a nem tisztázott kérdéseket írásban feltehetik és válaszolni fognak rá.

Mikó Imre képviselő a jegyző asszony által elmondottakra úgy reagál, hogy az 
önkormányzatok hiteleinek az átvállalása nem ferr dolog a hitel nélküli 
önkormányzatokkal szemben, akik mint Köröstarcsa is igyekeztek hitel nélkül 
fenntartani magukat. Az államnak nincsen pénze. Szét fogja az adóságot osztani az 
önkormányzatok között, tehát tőlünk is el fog venni.

Smiri László polgármester elmondja, hogy a kiadott táblázat alapján megállapítható, hogy a 
testület nem képes vállalni az iskola működtetését.
Javaslatára a képviselő-testület 7 igen szavazattal - ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
- az alábbi határozatot hozta: 

114/2012.(XI.13.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

a Nemzeti Köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény (Nkt.) 
74.§. (5) bekezdésében, továbbá a 97.§. (24) bekezdés a) pontja alapján

nem vállalja 
az önkormányzat illetékességi területén lévő, 

saját tulajdonában álló valamennyi, 
az állami intézményfenntartó központ által fenntartott 
köznevelési intézmény feladatainak ellátását szolgáló

 ingó és ingatlan vagyon Nkt. 76.§-a szerinti működtetését.

Határidő: azonnal
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Felelős: Smiri László polgármester

Második napirendi pont: Bejelentések

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző bejelentésében elmondja, hogy a 2013. évi 
belső ellenőrzési tervet az előterjesztés szerint javasolja elfogadni.

Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság 
elfogadásra javasolja a belső ellenőrzési tervet.

Smiri László polgármester javaslatára a képviselő-testület 7 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta: 

115/2012.(XI.13.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

a 2013. évi ellenőrzési tervét
az előterjesztés 1. számú melléklete szerint

elfogadja.

(Az ellenőrzési terv a jegyzőkönyv mellékletét képezi.)

Határidő: azonnal
Felelős: Smiri László polgármester

Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna címzetes főjegyző bejelentésében elmondja, hogy a 
hivatalvezetés részéről javasolják, hogy a sportpálya felújítására, BMX pálya 
kialakítására a községi sportkörrel együttműködve nyújtsanak be pályázatot az MVH-
hoz. 100%-os a támogatás amennyiben egyesület pályázik az ÁFA-t is el lehet 
számolni. Bakó Sándor, a hivatal munkatársa írja a pályázatot, egyeztettek a sportkör 
vezetésével. A pályázat BMX pálya kiépítésére és az ehhez kapcsolódó felújításokra 
vonatkozik. A képviselő-testülethez érkezett egy aláírásgyűjtés, melyben kerékpáros 
pálya kialakítását kérték. A testület előzetes döntést hozott arról, hogy pályázat kiírása 
esetén megvalósítja a beruházást. A sportpálya épületének felújítása során az aljzat 
cseréjét és a fűtést biztosítanák. A jelenlegi kéményeket teljesen fel lehetne építeni és 
két csempekályhát tudnának beállítani, amivel biztosítanák a fűtést és a szárítási 
lehetőséget. Megoldható lenne a kézilabda pálya mögötti hálónak, kerítésnek illetve 
játékos kijárónak az építése. A legnagyobb tétel, több mint 7 MFt a BMX pálya 
építése, melyhez az aljazot kell elkészíteni, az elemeket készen árulják. Figyelembe 
kell venni a pályázati keretet, ami nem magas, ezért nem célszerű túlzott 
fejlesztésekkel számolni. A tervező a hétvégén küldte át a tervezői költségbecslést. Az 
a javaslat, hogy a testület kössön együttműködési megállapodást a sportkörrel a 
pályázat benyújtására a sportpálya felújítására és a BMX pálya elkészítésére. Bízzák 
meg a polgármestert a megállapodás megkötésével. Az önkormányzat – ahogy 
korábban a KÖBE esetében is –hitelfelvételnél vállalná a kamat fizetését. Ez működött
a KÖBE-vel és úgy gondolja, hogy a sportkörrel is tud működni. A fejlesztés a 
LEADER pályázat keretében valósulna meg.
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Kovács László képviselő, a Pénzügyi Bizottság elnöke elmondja, hogy a bizottság támogatta 
a pályázat benyújtását.

Smiri László polgármester javaslatára a képviselő-testület 7 igen szavazattal - ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül - az alábbi határozatot hozta: 

116/2012.(XI.13.) számú Képviselő-testületi határozat:
Köröstarcsa Község Önkormányzata Képviselő-testülete

megbízza Smiri László polgármestert, hogy kössön
együttműködési megállapodást a Községi Sportkörrel, mely

alapján az egyesület pályázatot nyújthat be
az Európai Mezőgazdasági Vidékfejlesztési Alapból a

falumegújítás és fejlesztésre LEADER Helyi Akciócsoportok
közreműködésével 2012-től igénybe vehető támogatásra

5. célterületre, kültéri, közcélú feladatokat ellátó, nem fedett sport
és atlétikai pálya, azon belül a kerékpáros pálya, 

kialakítása, fejlesztése, a hozzá kapcsolódó szociális és kiszolgáló helyiségek
kialakítása, felújítása célra.

Határidő: 2012. november 30.
Felelős: Smiri László polgármester

Smiri László polgármester ezt követően megköszöni a megjelenést, hozzászólást, és az ülést 
befejezettnek nyilvánítja.

K. m. f.

Smiri László Pardiné dr. Szabó Zsuzsanna
polgármester címzetes főjegyző
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